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Tájékoztatás téli igazgatási szünetről
Cegléd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 64/2024. (II. 15.) Ök. határozatával

igazgatási szünetet rendelt el a Ceglédi Közös Önkormányzati Hivatalban,
2024. december 30. és 2025. január 1. közötti időtartamra.

Az igazgatási szünet alatt szünetel az ügyfélfogadás, az ASP elektronikus útvonalán ér-
kező beadványok, valamint a posta által, illetve személyesen kézbesíteni szánt beadványok 
fogadása, és nyugszanak a közigazgatási határidők.

Az igazgatási szünet – a téli ünnepek mellett – mindössze 2 munkanapot érint, és az 
igazgatási szünetről szóló 2023. évi XXVI. törvény 7. § (1) bekezdés a) pontján, valamint 
a 2024. évi igazgatási szünet elrendeléséről szóló 537/2023. (XII. 6.) Korm. rendelet 1. § 
(2) bekezdésén alapul.

Kérjük ügyfeleink szíves türelmét és megértését!
Dr. Diósgyőri Gitta

címzetes főjegyző
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MESÉS CSALÁDI NAP 
Őszköszöntő mesés családi napra 
várták az érdeklődőket a Kossuth 
Művelődési Központba. A kézmű-
ves foglalkozások, a kiállításokhoz 
kapcsolódó családi felfedező mellett 
művészpiac is csodás élményt adott 
az intézmény életébe betekintést 
nyújtó programon.

A felső tagozatos diákoknak szerveztek népdal-
éneklési versenyt a Táncsics Mihály Általános 
Iskolában. Már 17. alkalommal szervezték 
meg a Kodály Zoltán nevével fémjelzett meg-
mérettetést. Idén is sok tanuló készült, hogy 

megmutassa hangját, tehetségét. A zsűri által 
legjobbnak ítélt diákok bejutottak a Tiszán 
innen, Dunán Túl népdaléneklési verseny 
vármegyei döntőjébe.

KÖZÖS KINCSÜNK A NÉPDAL

A VÁROS 
KARÁCSONYFÁJA

Megérkezett a Szabadság térre a 
város karácsonyfája. A Pesti útról 
szállították a fát, az egyik fémmeg-
munkáló cég ajánlotta fel. A 12 mé-
ter magas, arányos ezüstfenyő gyö-
nyörű éke lesz az ünnepvárásnak. 
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Az új ciklus képviselő-testülete 
november 11-én tartott ülést. 
Téma volt az alpolgármes-
ter választás, a bizottságok 
megalakulása, és tárgyaltak a 
Pinceszínház jövőbeli sorsáról, 
valamint a közbiztonságot cél-
zó előterjesztésről.

Az ülésen nem választot-
tak a képviselők alpolgár-

mestert. Megalakult ugyan a 
szavazatszámláló bizottság, 
a szavazást is megtartották, 
de a polgármester által újra 
jelölt Hegedűs Ágota nem 
kapta meg a szükséges szava-
zatot. Dr. Ferenczi Norbert, a 
Fidesz-Kdnp frakcióvezetője 
úgy fogalmazott: elismerve 
Hegedűs Ágota érdemeit, vé-

leményük szerint a következő 
időszakban gazdasági és nem 
humán területen tevékeny-
kedő alpolgármesterre lenne 
szüksége a városnak. Hegedűs 
Ágota úgy fogalmazott: azért 
is vállalja a jelöltséget, mert el-
képzelhetetlennek tartja, hogy 
ne legyen olyan szakember a 
város élén, aki kapcsolatot tart 
az intézményekkel, és azok 
érdekeit képviseli. Végül 4 
igen, 4 tartózkodás és a 7 nem 
szavazat mellett nem kapott 
bizalmat Hegedűs Ágota. 

Dr. Diósgyőri Gitta cím-
zetes főjegyző felhívta rá a 
fi gyelmet, hogy azzal, hogy 
nem választ alpolgármestert 
most sem a testület mulasz-
tásos törvénysértést követ el 
a grémium.

A képviselők tárgyaltak a 

ÜLÉSEZETT A TESTÜLET
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Patkós Irma Művészeti Iskola 
Pinceszínházáról is.  A tes-
tület úgy döntött: a Ceglédi 
Nagytemplomi Református 
Egyházközség vagyonkeze-
lésébe adja a város a pince-
színházat. A szerződésbe több 
más mellett azonban bekerül 
az is, hogy az önkormányzat 
felmondhatja azt indoklás 
nélkül, ha úgy látja, nem meg-
felelően hasznosul az ingatlan. 

A tanácskozáson adta át az 
önkormányzat nevében dr. 

Csáky András polgármester 
Cegléd Város Építészeti-díját 
Katonáné Barna Zsuzsanná-
nak, a Ceglédi Tankerületi 
Központ igazgatójának. A 
fenntartó a Ceglédi Kossuth 
Lajos Gimnázium felújítá-
sáért kapta meg a szakmai 
elismerést., hiszen az iskola 
felújítása példaként szolgál 
és hozzájárul a városkép mi-
nőségi fejlődéséhez, építészeti 
kultúrájának előmozdításá-
hoz, minőségének javításához. 

Az ülésen szót kért a ceglédi 
rendőrkapitány. Bori Zoltán 

kiemelte a hatékony együtt-
működést a rendőrség és az 

önkormányzat között - utóbbi 
folytatólagos támogatását 

kérte a lakhatási támogatás 
vonatkozásában. A rendőr-
kapitány arról is beszélt: 14 
kolléga érkezik 2025 júniu-
sáig, emellett a meglevő állo-
mányt is meg tudják tartani. 

Vagyonvédelmi kamera/
kamerarendszer beszerzése 
maximum 50.000 Ft/lakcím 
keretösszegig – ez volt a lénye-
ge annak az előterjesztésnek, 
melyet László Ágnes nyújtott 
be önálló képviselői indítvá-
nyában. A Közbiztonsági Pá-
lyázati Keret célrendszerének 
bővítésére tett javaslat nem 
kapta meg a szükséges több-
séget az ülésen. 
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Hosszas vita után, de egy ki-
vételével megalakultak a szak-
bizottságok. Bővült a számuk 
és a két bizottság esetében a 
tagok száma is. 
JOGI, ÜGYRENDI, KÖZ-
BIZTONSÁGI BIZOTTSÁG

Elnök: dr. Ferenczi Nor-
bert. Tagok: Imregi Tibor, 
Rimóczi Gábor, László Ágnes, 
Spindelbauer Attila. Külsős 
tagok: dr. Temesvári Éva (FI-
DESZ-KDNP), Jung Gábor 
(FIDESZ-KDNP), Andó Gá-
bor (FIDESZ-KDNP), Varga 
Franciska (CLKE).
PÉNZÜGYI ELLENŐRZŐ 

BIZOTTSÁG
Elnök: Horváth József. 

Tagok: Imregi Tibor, Kol-
lár Zoltán, Szlovák Mátyás, 

Takátsné Györe Anett. Kül-
sős tagok: Kis Gyula (FI-
DESZ-KDNP), Kovács Tímea 
(FIDESZ-KDNP), Petneházy 
Gábor (FIDESZ-KDNP), Var-
jasi Éva (CLKE).

GAZDASÁGI 
BIZOTTSÁG

Elnök: Takátsné Györe 
Anett. Tagjai: dr. Ferenczi Nor-
bert, Horváth József, Károly 
Ferenc, Klément György, Kollár 
Zoltán. Külsős tagok: Ecseri 
Ferenc (FIDESZ-KDNP), Stolz 
Ottó (Mi Hazánk), Mészáros 
Péter (FIDESZ-KDNP), Sza-
bó Bence (FIDESZ-KDNP), 
Bobál István (CFE).

ÉRTÉKTÁR 
BIZOTTSÁG

Elnök: Ifj. Károly Ferenc. 

Tagjai: Bartha Barna, Kó-
nya Ágnes, Klément György. 
Külsős tagok: Kocsó Tamás 
(FIDESZ-KDNP), Bencze 
Donát (Mi Hazánk), Orosz 
Zoltánné (CFE). 

***
A humán bizottság nem 

alakulhatott meg, hiszen több-
szöri módosítás után sem 
lett elegendő képviselő. A 
többségi frakció javaslata az 
volt, hogy László Ágnes le-
gyen a bizottság tagja, ezt ő 
visszautasította. Dr. Ferenczi 
Norbert frakcióvezető ezért 
azt a javaslatot tette: a követ-
kező ülésen (november 21-én) 
tárgyaljanak a szervezeti és 
működési szabályzat módo-
sításáról.

Közmeghallgatást tartott a város új kép-
viselő-testülete. Két lakossági felszólalás 
volt. Csuri Károly több más mellett 
fásítás, valamint a belváros forgalma 
kapcsán tette meg észrevételeit, javas-
latait. Szürszabóné Révész Zsuzsanna 
pedig többek között a Szent Imre herceg 
utcai tízemeletes házak előtti ligetre 
hívta fel a fi gyelmet. 

ÖTLETEK, ÉSZREVÉTELEK

Egy kivételével megalakultak a szakbizottságok
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Mint Olvasóim tudják, október 
10-én megalakult a választások 
utáni új önkormányzati testület. 
A törvény egyértelműen rendel-
kezik arról, hogy a testületnek az 
alakuló ülésen vagy legkésőbb 
az azt követőn legalább egy ál-
talános alpolgármestert kell vá-
lasztania, és meg kell alakítani a 
bizottságokat is. Az eredmények 
ismeretében már a választáso-
kat követően felkértem Hegedűs 
Ágota képviselő asszonyt, hogy 
vállalja el alpolgármesteri je-
lölésemet, hiszen az elmúlt öt 
évben harmonikusan tudtunk 
együtt dolgozni. A feladatai közé 
tartozó területeken az intézmény-
vezetőkkel, ügyvezetőkkel és a 
városban működő egyéb szer-
vezetekkel kiváló kapcsolatot 
épített ki, gördülékeny volt az 
együttműködésünk.

Így nagy meglepetést okozott 
számomra, hogy bár Fideszes 
jelöltről van szó, aki ráadásul 
az elmúlt évben elnyerte az Év 
alpolgármestere díjat, párttársai 
mégis elutasították.

Bő egy évvel ezelőtt nehéz 
élethelyzetben tett ugyan egy 
kijelentést, mely szerint nem foly-
tatja tovább az alpolgármesteri 
tevékenységet, de legnagyobb 
örömömre sikerült rávennem, 
hogy változtasson az elhatáro-
zásán.

A Fidesz frakció megakadá-
lyozta, hogy az alakuló ülésen 

szavazzunk erről a kérdésről. A 
következő, a legutóbbi testületi 
ülésen pedig eredménytelennek 
bizonyult a választás: Hegedűs 
Ágota nem kapta meg a meg-
felelő számú szavazatot. Ezzel a 
jogszabály szerint mulasztásos 
törvénysértés történt.

Arra hivatkozik a Fidesz frak-
ció, hogy – mivel többséget al-
kotnak a Képviselő-testületben 
– nekik van joguk jelölni, csak-
hogy a törvény nem így szól. 
A többségükkel kapcsolatban 
a Tisztelt Olvasók figyelmébe 
ajánlom a szavazati arányokat: 
egy jelöltjük kivételével mind-
egyik csupán a Fidesszel szem-
beni nagy számú indulónak kö-
szönheti megválasztását. Az 
eredmények azt mutatják, hogy  
túlnyomó többségében 40% alatti 
szavazati aránnyal nyerték meg a 
választást, ami azt jelenti, hogy 
a választók 60%-a nem a Fidesz 
jelöltjeit támogatta. De hát ilyen 

a választási szisztéma, tudomásul 
kell vennünk.

Emlékezhetünk, a választási 
kampány semmi másról nem 
szólt, mint személyemet gyalázó 
Fidesz-kijelentésekről. Ország-
gyűlési képviselő úr állt ennek 
az élén. Következésképp komoly 
bizalmi viszony eleve nem alakul-
hatott ki a szóba jöhető jelöltjeik 
és közöttem. Semmi értelmét 
nem látom, hogy feszültségekkel 
terhelt városvezetésünk legyen.

Látható, hogy a választási kam-
pány során tanúsított maga-
tartásuk mintájára a fideszes 
képviselők most módszeresen, 
összehangoltan és egyre agresszí-
vebben Hegedűs Ágota személyét 
gyalázzák.

Öt esztendővel ezelőtt, ami-
kor Hegedűs Ágotát kértem fel 
alpolgármesternek, a lehető leg-
jobb döntést hoztam. Nemcsak 
a már korábban említett kiváló 
együttműködésünk miatt, ha-
nem azért is, mert tapasztalom, 
hogy a ceglédiek bíznak benne és 
kiállnak mellette. Tudniuk kell, 
részemről teljes a bizalom irán-
ta és nem fogok más javaslattal 
élni az alpolgármesteri tisztséget 
illetően.

Bízom benne, hogy mire eze-
ket a sorokat olvassák, meg-
választhatjuk az alpolgármester 
asszonyt. 

Dr. Csáky András 
polgármester

POLGÁRMESTERI ÉRTÉKELŐ: DR: CSÁKY ANDRÁS

MULASZTÁSOS TÖRVÉNYSÉRTÉS CEGLÉDEN
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Egyre kevesebb iparűzési adó 
folyik be, projektjeink sorra 
kerülnek veszélybe, rossz a 
kivitelezés az építkezéseknél. 
Az ipari parkunk fejleszté-
séhez elnyert 650 millió is 
hiába érkezett Ceglédre, visz-
sza kellett fi zetni, mert nem 
tudtuk szabályosan és időben 
felhasználni. Hiába kérünk 
a területet felügyelni képes 
alpolgármestert, Csáky And-
rás hajthatatlan. Sem a két 
alpolgármesteres modell, sem 
pedig saját csapattagjai nem 
megfelelők neki.

Polgármesterünk tiltakozott 
a cégeink átvilágítása ellen is, 
nem ismeri el politikai fele-
lősségét abban, hogy a meg 
nem épített közművek árát 
fi zettük ki az ipari parkban. 
Nem ismeri el, hogy a társa-
ságaink és a sportszervezetek 
a fejére nőttek, és nem képes 
kontrollálni tevékenységüket. 
A gondokat tetézi, hogy az 
adófi zetők pénzéből fejezzük 
be az ipari parkot, és emiatt 
elmaradt például a Csíkos szél 
aszfaltozása, de olyan aprósá-
gokon is görcsösen takarékos-
kodik, mint néhány lámpatest 
kihelyezése a kutyafuttatóhoz.

A Török Ignác utca hibáit 
nem javítja ki a kivitelező, 
mert egyszerűen felszívódott. 
A Szűcs telepi óvoda felújí-
tására jutó összeget szintén 

vissza kellett fi zetni. Persze 
a felelősség a testületé, mely-
nek tagjai polgármester úr 
szerint csak havi két-három 
órát dolgoznak, és a garantált 
bérminimum is sok a munká-
jukért. Nos, annak érdekében, 
hogy ezt a tévképzetet elosz-
lassuk – ha már a felelősség 
úgyis a miénk – úgy fogjuk 

átalakítani működési struk-
túránkat, hogy a polgármester 
kezéből kivesszük azokat a 
döntési pontokat, melyeknek 
a rossz alkalmazása a fenti 
hibaáradathoz vezetett.

Bőven van viszont politi-
zálás, ami a testületi többség 
megszerzésére irányul. Együtt-
működés helyett saját csapatot 
indított ellenünk a választá-
sokon és megsértődött, hogy 
akadtak még más jelöltek is. 
Sajátos demokráciafelfogás. 
Az alpolgármesteri tisztség hit-
bizományba adásával köti ma-
gához Hegedűs Ágotát, és csak 

erről beszél. A polgármesteri 
beszámoló tele van interjúkkal, 
beszédekkel, ünnepségekkel. 
A jogszabályi környezetben 
szereplő gazdasági program 
nem készült el, az adóemelésen 
kívül semmilyen gazdasági 
ideáját nem ismerjük polgár-
mester úrnak. A hivatalnokok 
hónapról hónapra behozzák a 
kötelező előterjesztéseket, de 
saját városvezetői ötlet nincs. 
Azt hiszem erre mondják, 
hogy olyan, mint Csáky szal-
mája.

Elképesztő arroganciával 
tiltakozott, amikor a gazdasági 
társaságok átvilágítása meg-
indult. A képviselő-testület 
öt év alatt először felügyelt 
közvetlenül egy beszerzési 
eljárást. Túl gyorsan érkeztek 
be az ajánlatok, ez volt a baj. 
Az nem gond, hogy a költ-
ségvetés végrehajtása folyton 
késik, vagy elmarad. A várost 
a polgármester képviseli. Ő ír 
alá. Ezt nem tudjuk helyette 
megtenni. Számtalanszor él 
vissza az aláírási joggal, ugyan-
is késik, megtagadja azt, vagy 
éppen akkor ír alá, amikor el 
sem készült valami. Sajnos a 
tollat nem tudjuk fogni helyet-
te. Ebből még sok baj lehet, de 
ezután mindig következetesen 
a nyilvánossághoz fordulunk, 
ha ilyen történik, nem takar-
gatjuk a más szennyesét. 

E kk bbbb i ű é i dódó i kk llll tt fifi t i P ől b él A l á t i

FRAKCIÓVEZETŐI VÉLEMÉNYEK: DR. FERENCZI NORBERT (FIDESZ-KDNP)

Továbbra sem látszik, hogy ki fog a gazdasági 
ügyekkel foglalkozni a Városházán
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A november 11-i ülés köz-
ponti témája Hegedűs Ágota 
alpolgármesternek történő 
megválasztása volt. Földi 
László és Dr. Ferenczi Nor-
bert nyilatkozatai arra en-
gedtek következtetni, hogy 
immár zökkenőmentes lesz 
minden. Azonban a titkos sza-
vazás eredménye azt mutatja, 
hogy komoly belső problé-
mák vannak a Fidesz-KDNP 
koalícióban, így továbbra sem 
született döntés. A választás 
körüli események, különö-
sen a szavazás előtti és utáni 
manipulatív próbálkozások, 
aláássák a politikai tisztesség 
és becsület értékét. A nyílt 
támadások, zsarolás és rá-
galmazás megerősítik, hogy 
a politikai kultúra javítására 
van szükség. Az alpolgár-
mesteri posztot végül nem 
sikerült betölteni és a Fidesz 
belső konfl iktusai továbbra is 
megnehezítik a városi mun-
ka zavartalan folytatását. A 
CLK képviselői elkötelezettek 
amellett, hogy visszatérjen a 
béke városunkban és telje-
sítve a ceglédi emberek által 
rájuk ruházott feladatokat és 
elvárásokat maradéktalanul 
teljesítsék.  

A szakbizottságok tagjainak 
megválasztása során láthatóvá 
vált, hogy a város érdekeivel 
szemben az egyéni politikai 

érdekek és a családi kapcso-
latok dominálnak. A Fidesz 
megpróbálja úgy beállítani a 
helyzetet, mintha az ellenzék 
pozíciókon történő acsarko-
dásáról lenne szó, de a valóság 
sokkal egyszerűbb. A bizottsá-
gok tagjait a képviselői helyek 
számának megfelelően kellett 
volna elosztani, de a megálla-

podásokat nem tartották be. A 
Mi Hazánk listás képviselője 
túlpozícionálta magát, a CFE 
képviselője pedig hátba szúrta 
indító szervezetét, mindezt a 
Fidesz frakció támogatásával. 
Láthatóan összefújta a szél, ami 
eddig is összetartozott.  A sze-
mélyes érdekek fölé helyezett 
politikai játszmák ismételten 
aláásták a tisztesség értékét a 
városi döntéshozatalban. Frak-
ciónk az ilyen játszmákban 
nem kíván szerepet vállalni. 

A CLK által benyújtott 
rendelet és pályázati kiírás 
harmonizációjára és kiter-

jesztésére vonatkozó határo-
zati javaslatot a többség nem 
támogatta. A javaslat célja 
az volt, hogy egyértelművé 
váljon: a közbiztonsági keret 
terhére élet- és vagyonvédelmi 
kamerarendszerek beszerzé-
sére is lehet pályázni. Bár a 
javaslat nem ment át, de fel-
hívjuk a fi gyelmet arra, hogy 
2025-ben lesz lehetőség pá-
lyázni kamerák beszerzésére. 
A lakosságot arra biztatjuk, 
hogy éljenek a lehetőséggel, 
hogy jobban védhessék csa-
ládjukat és értékeiket.

A Református Egyház ké-
rését, hogy a Kossuth téren 
található pinceszínház 350 
m²-es ingatlanrészét ingye-
nes vagyonkezelésbe adják, 
a testület többsége támogatta. 
A CLK ugyanakkor tartózko-
dással, de elutasította.  Frakci-
ónk számára elfogadhatatlan, 
hogy ingyenes vagyonke-
zelésbe adás után gazdasági 
tevékenységet folytassanak, 
születésnapi zsúrokat ren-
dezzenek és egyértelműen 
szeretnénk elkerülni (ismerve 
a kormány kénye-kedve sze-
rinti törvénykezést a nemzeti 
vagyon tekintetében), hogy 
újabb nagyértékű ingatlan 
kerüljön ki a ceglédi emberek 
tulajdonából. Ettől függet-
lenül jó munkát kívánunk 
számukra! 

A bb 11 i lülé kkö é dd kk kk é láláddi kk j té é tk ó hh tá

FRAKCIÓVEZETŐI VÉLEMÉNYEK: LÁSZLÓ ÁGNES (CLK)

„Tisztelet és becsület két olyan erő, ami ha lenne 
mindenkiben, szebbé tehetné a világot!”
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LÁMPÁS FELVONULÁS

Szent Márton történetet elevenítették fel 
a Magyarok Nagyasszonya Katolikus Tag-
óvodába járó gyerekek és persze az anyukák, 
apukák, nagyszülők. Kis lámpásokkal a ke-
zükben vonultak a kicsik a templomból óvo-
dájukhoz. Az intézmény életében egyaránt 
fontos a hitélet és a néphagyományéltetés. 
A gyerekek hallhatták a jóságról és irgal-
masságról ismert Szent Márton történetét 
és dalokat is énekeltek is a kicsik. 

Első alkalommal adott otthont a ceglédi tol-
lascsarnok nemzetközi versenynek. A négy 
napon át tartó megmérettetésen hét ország 
versenyzői vettek részt. Az U16-os utánpótlás 
korosztály barátságos csapatbajnokságán 

egyéniben és párosban is játszottak mecs-
cseket a fi atalok. A mostani csapatbajnokság 
barátságos találkozó volt, de a ceglédi tollas-
csarnok jövő tavasszal már egy nemzetközi 
tétversenyek is helyet ad. 

ISMÉT LEHET PÁLYÁZNI
Megjelentek a Miniszterelnökség által biztosított 
forrásból a Nemzeti Együttműködési Alap 2025-ös 
évre vonatkozó pályázati kiírásai. Civil szervezetek 
működésére, szakmai programok megvalósítására 
lehet támogatási nyerni és hogy minél sikeresebben, 
abban a Ceglédi Városfejlesztési Kft  is segítséget 
nyújt. Hamarosan tájékoztató napot rendeznek, 
amelyre várják majd a civil szervezetek vezetőit. 
A pályázatokat december 12-ig kell benyújtani. 

NEMZETKÖZI TOLLASVERSENY
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Alig több mint egy hónap van 
karácsonyig. Az év legszebb 
ünnepe előtt most is rengeteg 
akcióval készülnek az üzletek 
és a webáruházak. Termé-
szetesen érdemes lecsapni 
ezekre az ajándéktárgyakra, 
de nem szabad megspórolni, 
hogy utánanézzünk mennyire 
megbízható a hely, ahonnan 
vásárolunk. Sajnos az a ta-
pasztalat, hogy minden kará-
csony előtt sok a csaló cég és 
a magánszemély is, aki vagy 
silány minőségű árut küld, 
vagy előre kéri a pénzt és cse-
rébe nem kap semmit a vevő. 
A rendőrség óvatosságra int 
mindenkit. 

KARASZ CSABA r.alezre-
des, vizsgálati osztályvezető, 
CRK: Aki a lehető legbizto-
sabbra akar menni, minden-

képpen javaslom az utánvétes 
rendelést. De ha úgy döntünk, 
hogy előre kifi zetjük, utaljuk 
a termék árát, nézzünk utá-
na, olvassunk kommenteket, 
véleményeket, mennyire meg-
bízható a webáruház vagy a 
magánszemély, akitől rende-
lünk. Ez nagyon jó módszer, 
mert az emberek többsége 
őszintén elmondja a vélemé-
nyét ezeken a fórumokon, 
ami jó támpont lehet, hogy 
rendeljünk-e avagy sem. 

A Magyar Rendőrség min-

den lehetséges fórumon fel-
hívja a figyelmet, hogy ne 
adjuk meg illetékteleneknek 
banki adatainkat, mégis sokan 
áldozatul esnek és ez különö-
sen igaz a karácsony előtti idő-
szakra. Az online csalásokra 
visszatérve: világjelenség a ki-
berbűnözés, Magyarországon 
is egy év alatt megduplázódott 
a számuk és sajnos az általuk 
ellopott pénz is. Az üzletek-
ben is egyre nagyobb lesz a 
forgalom. A sok ember pedig 
alkalmat szül és tolvajt, ezért 
mostantól a szokásosnál is 
jobban kell fi gyelni boltokban 
értékeinkre-mondta Karasz 
Csaba. Vásárláskor semmi-
képpen ne tegyük a kosárba a 
táskánkat, mert elég egyetlen 
óvatlan pillanat, hogy ellopják 
a személyes tárgyainkat. 

ONLINE VÁSÁRLÁS 
– ÓVATOSSÁGRA INT A RENDŐRSÉG!

Elkezdődtek a karácsony előtti akciók az online térben. Egyre 
több webáruház kínál kedvező áron ajándékokat. A rendőrség 
felhívja a fi gyelmet arra, hogy legyünk körültekintőek a vásár-
lásnál, legyen például gyanús, ha egy termék túl olcsó. És nem 
lehet elégszer fi gyelmeztetni arra sem, hogy ne adjuk meg a 
bankkártya adatainkat, hiszen évről évre sok a csaló, főként 
az ünnep előtti hetekben. 
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A kerek évfordulót november 
5-én ünnepelték. Felidézték 
a könyvtár történetét, amely 
az 1920-as évektől kezdőden 
polgári kezdeményezésre in-
dult el. A jubileumi eseményen 
emléktáblát is avattak az intéz-
mény néhai igazgatója, Kányi 
Andrásné emlékére, egyúttal 
róla nevezték el a könyvtár 
olvasótermét. 

Aranybetűkkel íródott 
Cegléd történelemkönyvébe 
1924. november 5-e. Ez volt az 
első kölcsönzési nap a Városi 
Könyvtárban, amely akkor 
még a Városháza néhány ter-
mében kezdte meg működé-

sét. Az indulást és az elmúlt 
100 év történéseit, a könyvtár 

fejlődésének legfontosabb 
állomásait elevenítették fel a 
centenáriumi születésnapra 
szervezett ünnepségen, mely-
re meghívták a könyvtár volt 
és jelenlegi munkatársait, 
önkormányzati képviselőket, 
az ország több pontjáról a kul-
turális és könyvtári életében 
dolgozókat. Az ünneplőket az 
intézmény igazgatója, majd a 
polgármester is köszöntötte. 
Dr. Csáky András a születés-
nap kapcsán a ceglédi könyv-

100 ÉVES A VÁROSI KÖNYVTÁR
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tár szerepéről, a szellemi örök-
ség továbbviteléről szólt. 

Az ünnepségen a könyvtár 
egykori vezetői, munkatársai 
tartottak visszaemlékezést. 
Elmondta személyes gondo-
latait Jakab Béláné, Babcsán 
Józsefné, Molnárné Vida Anna, 
Tamasi Tamás és Némedi Ti-
vadarné. A 100 éves születés-

nap kapcsán emléktáblát is 
avattak. Az olvasóterem neve 
mostantól Kányi Andrásné 
terem. A Városi Könyvtár 
igazgatója 1957-től vezet-
te az intézményt. Nevéhez 
számtalan újítás bevezetése 
kötődik. Létrehozta a hely-

ismereti gyűjteményt, szín-
műtárat, bevezette a hang-
lemezkölcsönzést, megtörtént 
a szabadpolcos rendszer ki-

alakítása és Kányi Andrásné 
kezdeményezésére indult el a 
bibilobusz. 

Kabdebó-Ladik Lívia a CTV 
híradójának kérdésére el-

mondta: egészen más könyv-
tárat vezeti, mint évtizedekkel 
ezelőtt: „Manapság egészen 
más kihívásokkal kell szembe-

nézni a könyvtárnak, mint év-
tizedekkel ezelőtt. Máshogyan 
formálódik a fi atal generáció. 
Meg kell tudni szólítani őket, 
hogy maradjanak olvasók. Ez 
egy nagyon nehéz feladat. Az 
olvasóvá nevelés sosem volt 
könnyű, de talán manapság 
a digitalizáció térhódításával 
minden eddiginél nehezebb. 
Kollégáimmal azon dolgo-
zunk minden igyekezetünk-
kel, hogy megtartsuk a fi ata-
lokat. Ugyanakkor nagyon 
fi gyelünk a többi korosztályra 
is, egyfajta generációtalálko-
zót alakítunk ki” – fogalma-
zott az igazgató. 

A Városi Könyvtár megszervezését 1920-ban Hübner 
Emil, ügyvéd kezdeményezte, kétezer kötetes állo-

mánnyal. A könyvtárnak kezdetben a Városháza adott 
otthont. A Városháza termei azonban nem bizonyultak 
megfelelőnek, így elköltöztették az állományt az Szegfű 
utca 2. szám alá, később a Kossuth Múzeum épületébe, és 
az Árpád utca egy ingatlanjába. A mostani helyén, a Sza-
badság téren 1953 óta működik a Városi könyvtár. 
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CSATÁRI BENCE: 
KÓBOR

Valamikor 1962 nyarán két 
középiskolás beatzenekar 
úgy döntött, hogy közösen 
folytatják tovább. Szeptem-
ber 23-ai koncertjük előtt 
néhány órával a Hess András 
téri Vár Klub egyik rende-
zője nem tudta, hogyan is 
hirdesse az akkor még név-
telen együttest, és elnevezte 
a bandát Omegának. A többi 
már történelem.

Kóbor János élete a kezdet 
kezdetétől szorosan össze-
fonódott a magyar rockzene-
karral. Az Omega kedvéért 
hagyta el a műszaki pályát, 
mondott le sportolói karrier-
jéről, hogy aztán a hatvanas 
évek végétől kezdve évtize-
dekre a hazai könnyűzenei 

szcéna egyik ikonikus és meg-
határozó előadóművészévé 
váljon. 

Kóbor János 2019-től kez-
dődően hosszú, több mint 
kétszáz órás életútinterjút 

adott Csatári Bence rocktör-
ténésznek. A beszélgetések 
során Mecky mesélt gyerek-
koráról, gimnazista éveiről, 

a magyar beatkorszak hajna-
láról, emberi kapcsolatokról, 
fájdalmas szakításokról és 
nagy egymásra találásokról, 
zenei trendekről, kalandos 
utazásokról, elszalasztott le-
hetőségekről és a Kádár-kor 
mindennapi abszurditásairól 
– de elsősorban élete nagy 
szerelméről, az Omega együt-
tesről, ami számára mindig 
többet jelentett egyszerű zene-
karnál: úgy tekintett rá, mint 
baráti társaságra, sorsközös-
ségre, sőt egyfajta éltető kö-
zegre, amelyre a legnehezebb 
időkben is mindig bízvást 
számíthatott.

Akkor még sem Kóbor Já-
nos, sem Csatári Bence nem 
sejtette, hogy ez lesz az énekes 
utolsó interjúja…

Kellemes olvasást kívánok!
Pap Zoltán

KÖNYVAJÁNLÓ
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Lőrincz Viktor lett a kötöttfogású szakág 
szövetségi kapitánya. A Magyar Bírkózók 
Szövetsége pénteken választotta az olimpiai 
ezüstérmes Lőrincz Viktort a feladatra. A szö-

vetség közleményéből kiderül: Lőrincz Viktor 
elszántsága meggyőző, az elmúlt három évben 
edzőként nap mint nap segítette a válogatott 
munkáját, kiváló szakmai munkát végzett. 

Értesítem a Ceglédi Közös Önkormányzati Hivatal* ügy-
feleit, hogy december 6. és december 13. pénteki napokon 
8:00-16:00 óráig lesz ügyfélfogadás!  December 7-én, 
valamint 14-én, szombaton a hivatal ZÁRVA TART.

Dr. Diósgyőri Gitta
címzetes főjegyző

*Ez a változás a Kormányablak és a Járási Hivatal mun-
karendjére nem terjed ki!

GRATULÁLUNK!

HALLOWEEN PARTY

Egészen új arcát mutatta a ceglédi mozi október utolsó nap-
ján. Első alkalommal tartottak halloween partyt a George Pal 
Filmszínházban. A kisebbeket, nagyobbakat és a felnőtteket is 
fi lmvetítésekkel várták, de különleges arcfestést is kérhettek a 
jelmezükhöz a programon résztvevők és Kőhalmi Ferenc bű-
vészműsora is nagyon népszerű volt. A jó hangulatú eseményre 
sokan beöltözve érkeztek és idézték fel közösen a halloween-hez 
kapcsolódó szokásokat. 
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Jegyzet
Ugye ismerős (még) ez a mű-
sorcím? Egykor a nagyon 
tisztelt és ma már drága em-
lékezetű Grétsy László Kos-
suth rádiós sorozatadása vált 
népszerűvé határon innen és 
túl. (Életem maradandó és 
felemelő élménye a Vele való 
együttműködés ebben a mun-
kában – is.)

A magyar szónak két je-
lentése van. Az első: magyar 
(ember) módjára. („Vesszen el, 
aki Egert magyarán nem védi 
halálig!” Vörösmarty) A má-
sik: nyíltan, őszintén. („Mondd 
ki magyaránt, hadd tudjuk mi 
is.” Gárdonyi Géza)

Őszinteség… Mintha gyen-
gülne a szükségessége és eré-
nye ennek az emberi tulaj-
donságnak. 

Meghalt a Papa után a Mama 
is. A temetésre az Angliából 
hazatérő fi uk már vissza is re-
pült. A húga az öreg bútorokat 
pakolgatta, amikor az ódon 
szagú sezlon kárpitja mögött 
valamin megakadtak az ujjai. 
Oldalról benyúlt – mert már 
lifegett a vászon –, egy pú-
posodó borítékot talált. Régi 
fényképek, iratok, emlékek…? 
Papírpénz kötege! Reszkető 
kézzel és ajakkal számolta. 
Majd’ hárommillió forint. Újra 
és újra átszámolta. Mi legyen 

vele? – hasított elméjébe a 
kérdés, amikor csillapodott a 
meglepetés szédülete. Eltelt 
két hónap. Senkinek nem 
szólt róla. A férjének sem. A 
távoli lakhelyű bátyjának sem. 
Jól jönne ez az összeg, éppen 
ajtókat és ablakokat szeretné-
nek cserélni a házukban. Ví-
vódott. Kié tulajdonképpen ez 
a pénz? A lelkiismeret szította 
feszültségét a nyugtatók sem 
enyhítették. Hónapok múlva 
a sírhely és sírkő szentelésére 
újra hazatért a testvére. Majd 
az autóban a repülőtérről jö-
vet… Majd vacsora után… 
Majd reggel… Hirtelen elé állt. 
Elmondta. Bevallotta. Menjen 
a pénz a síremlék költségeire – 
ez volt az enyhet és békességet 
adó egyezség.  Az őszinteség. 
Búcsúzáskor a szokásosnál 
hosszabban és szorosabban 
ölelkeztek.

Jó lelkiismeret, őszinte szó.
Hangulatember a főnök. Ha 

otthon hajba-kontyba kaptak 
az asszonnyal, másnap reggel, 
belépve az irodába, csapkodott 
az aktákkal és a szavakkal. 
Levezető pszichikai terápia 
gyanánt. A munkatársak – 
nők – ilyenkor bebújtak a 
klaviatúra betűi közé @-ként 
görbülve. Szólni kéne neki! Mi 
közünk az ő házi áldatlansá-

gukhoz?! Egyik nap a székről 
és tűzrőlpattant hölgy a vezér 
szemébe mondta azt, ami 
régóta nyomta a bögyüket. 
(Bocsánat, nők…!) Az ilyen 
szókimondáshoz bátorság 
is kell.

A szentencia szerint a részeg 
és a gyerek mondja ki az igazat. 
(„Én még őszinte ember voltam, 
/ ordítottam, toporzékoltam.” 
József Attila) De azt is hozzá-
teszi az ősi tapasztalás, hogy : 
Szólj igazat, betörik a fejed. Az 
ettől való félelem tart vissza 
sok embert, hogy kiárassza 
magából kertelés nélkül vagy 
leírja feketén-fehéren a tény-
legességet. („az igazat mondd, 
ne csak a valódit…” József 
Attila) Ezért menekülnek az 
elhallgatásba, a csúsztatásba, 
a sumákolásba, a lódításba.

Méltóságunk – „magyarán 
szólva” parancsú jellemünk 
– megőrzése érdekében hall-
gassuk meg és kövessük Bara-
nyi Ferenc fohászát: „Ne csak 
magyarul, / de magyarán is 
/ engedj szólni, Uram, / azaz 
egyenesen, / mint a kasza-
suhanás.”

Van ugyanis sok lekaszálni 
való gaz(ság).

Koltói Ádám

MAGYARÁN SZÓLVA



17. oldal

Lezárult az a kutatás, mely-
ben derékfájdalommal élők 
javulását vizsgálták a ceglédi 
gyógyvíz által. A Termálfürdő 
40 és 75 év közötti, önként 
jelentkezőknek biztosított 
fürdőkúrát, illetve terápiás 
beszélgetéseket. A Ceglédi 
Termálfürdő az elvégzett ku-
tatással közelebb került ahhoz, 
hogy megkapja a gyógyhely 
minősítést. 

A termálfürdő rendezvény-
termében látták vendégül 
azokat, akik részt vettek ab-
ban a balneológiai kutatás-
ban, melynek eredménye 
hozzájárulhat ahhoz, hogy 
a termálfürdőt gyógyhellyé 
minősítsék. Magyarországon 

42 gyógyhely van, és rengeteg 
kritériumnak kell megfelelnie 
a cím elnyeréséhez. Az egyik 
ilyen, hogy bebizonyosodjon, 
hosszú távon állapotjavulást 
hoz a betegeknél a gyógyvíz. 
A termálfürdő balneológiai 
kutatást indított, mely során 
olyan 40 és 75 év közöttiek je-
lentkezését várták, akik három 
hónapnál régebben szenvedtek 
deréktáji fájdalomban és a 
tartós fájdalom esetleg rossz 
hangulatot is eredményezett. 
Sokan jelentkeztek, közülük 
választották ki azokat, akik 
igénybe vehették a fürdőkúrát.

A kutatás során a betegeket 
két csoportra osztották. Az 
egyik csoport fürdő kezelések-

re járt, a másik csoport tajgai 
pedig pedig pszcihológussal 
beszélgethetek minden héten 
és kaptak egy gyulladáscsök-
kentő kenőcsöt a derekukra. 
A kezelések egyértelműen azt 
bizonyítják, hogy a ceglédi 
gyógyvíz hosszú távon is javu-
lást eredményez. A betegeket 
a kezelések kezdetén, a kúra 
végén és három hónap múlva 
is vizsgálták. 

A ceglédi gyógyvíz egy-
értelműen javított a résztve-
vők mozgásán, könnyebben 
gyalogolnak, guggolnak és 
lépcsőznek. Ezek mellett pe-
dig a betegséggel együtt járó 
hangulatromlásra is pozitív 
hatással voltak a kezelések. 

Első alkalommal a Kos-
suth Művelődési Központ 
mutathatta meg az érdek-
lődőknek Chiovini Ferenc 
Munkácsy-díjas festőművész 
azon terveit, vázlatait, me-
lyeket 1955 nyarán készített 
a ceglédi katolikus templom 
falfestését előkészítő mun-
kálatai alkalmával. Chivoni 
születésének 125. évfordulója 

alkalmából „Négy évszak az 
Alföldön” címmel emlékki-
állítás látható az intézmény 
kiállítótermében, a Ceglédi 

Galériában. Ennek a tárlat-
nak egyik kísérő rendezvé-
nyére került sor a katolikus 
templomban. A 21 vázlatot a 
Chiovini család bocsájtotta a 
szakemberek rendelkezésére 
a hagyatékból, ami azért bír 
nagy jelentőséggel, mert a 
festőművész egyházi megbí-
zásai közül egyedül a ceglédi 
tervek maradtak meg.

GYÓGYHELY LEHET A CEGLÉDI TERMÁLFÜRDŐ

CHIOVINI SZEKKÓK A TEMPLOMBAN
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ISMÉT LENGETT AZ INGA

Ezútal is többszáz diák nézte vé-
gig azt a látványos fi zikai kísérle-
tet, ami bebizonyítja, hogy forog 
a Föld. Kis Lajos és Kozma Attila 
a Református Nagytemplomban 
mutatta be a híressé vált Foucault 
inga lengését…

A hírekről bővebben a www.ctv.hu oldalon, valamint a Városi Televízió Youtube csatornáján!

LIGHT FRIDAY
Láthatósági eszközöket adtak aján-
dékba a járókelőknek a piac bejára-
tánál a ceglédi rendőrkapitányság 
munkatársai. Az akció célja az volt, 
hogy felhívják az emberek fi gyelmét 
arra: az őszi-téli időszakban külö-
nösen fontos, hogy a járműveket 
megfelelően kivilágítsuk…

PAPÍRGYŰJTÉS 
Ismét papírgyűjtést hirdetett a Vár-
konyi Iskola. A Széchenyi úti épület 
udvarán felállított konténerekbe két 
napon át váták a már feleslegessé vált 
könyveket, újságokat, kartonokat. A 
hulladékból befolyt összegből ezúttal 
is az iskola közösségi tereit fejlesztik 
és az osztályok is kapnak a pénzből… 

KÖZÖS SÉTA
Harmadik alkalommal rendeztek 
Márton-napi teljesítménytúrát. A sé-
tához ezúttal is csatlakoztak kicsik és 
nagyok egyaránt. A résztvevők három 
túra útvonal közül választhattak. Az 
eseményen mintegy kétszázan vettek 
részt. A szervezők a túra végén meg-
vendégelték a résztvevőket… 
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Idén is gyertyagyújtásra várták az emlékező-
ket november 4-én, a nemzeti gyásznapon a 
Református Templomkertben álló Szabadság 

fája emlékoszlophoz. 68 évvel ezelőtt a szovjet 
csapatok ezen a napon vonultak be az ország-
ba és tiporták vérbe a magyarok forradalmát. 

HELYTÖRTÉNETI KLUB
Képek, fotók segítségével idézték 
fel a város temetőiben nyugvó hő-
sök, politikusok, polgármesterek, 
neves polgárok alakjait a helytör-
téneti klub legutóbbi találkozóján. 
Szó volt temetkezési szokásokról 
és arról is, mely korokban milyen 
fejfák, sírkövek voltak a legelter-
jedtebbek.

FOLYTATÓDHAT-E A FEJLESZTÉS?

Cegléd és térsége további fejlesztési lehetőségei-
ről tett fel kérdést a Parlamentben Földi László. 
Az országgyűlési képviselő a ceglédi gyógyfürdő 
nyertes energetikai pályázata kapcsán kérdezte 
dr. Latorcai Csaba államtitkárt, számíthat-e a 
város és a környező települések a jövőben is fej-
lesztési forrásokra. Az államtitkár pozitív választ 
adott. Azt mondta: jövő januártól indul elindul 
a versenyképes járások program, amely a terület 
egyenlőtlenségek csökkentését segíti majd. 

NEMZETI GYÁSZNAP
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90. születésnapja alkalmából köszöntötték 
Prumek Dénes Gyula ceglédi lakost otthoná-
ban november 4-én. A szépkorú ünnepeltet 
a jeles napon dr. Csáky András polgármester 
és ifj . Károly Ferenc, a körzet önkormányzati 
képviselője is felköszöntötte. Dénes bácsi 
villanyszerelőnek tanult, azután mozdony-
kazánfűtőként dolgozott a Hámán Kató Fűtő-
házban. Ezt követően jelentkezett katonának. 

1962 április 2-án vonult be, ahol különböző 
beosztásokban volt 20 éven keresztül. Dénes 
bácsi a ceglédi laktanya után sem fejezte be 
a munkát, nyugdíj mellett a termelőszövet-
kezetben dolgozott raktárosként. Amit ereje 
enged, azt elvégzi, legyen szó a kerti- vagy épp 
a házimunkáról. Dénes bácsi mindennapjait 
gyermekei mellett négy unokája és egy déd-
unokája teszi még szebbé.

ÖSSZEÍRÁSA

EGYÉNI

GAZDASÁGOK

2024. november 15. – december 15. 

A felmérés elsősorban a növénytermesztéssel, állattenyésztéssel, mező gazdasági  

munkaerővel, mezőgazdasági szolgáltatásokkal, beruházásokkal, illetve  

a ráfordí tásokkal kapcsolatos kérdésekre terjed ki.

További információ:  

www.ksh.hu/mezogazdasagi_osszeirasok 

A felmérésre kijelölt gazdaságok hivatalos felkérőlevelet kaptak, számukra a válaszadás kötelező.  
Az adatszolgáltatást kormányrendelet írja elő. 

november 15–24. közöttONLINE KITÖLTÉSI  
SZAKASZ

A kérdőívet legkésőbb november 24-én éjfélig online kitöltők között a KSH  

egy  100 000 forint értékű   vásárlási utalványt   sorsol ki.   

TELEFONON
 vagy  

SZEMÉLYESEN

https://maja.ksh.hu/

november 25. – december 15.

NYÍLT NAP 
A GIMNÁZIUMBAN

A legtöbb középiskolában ezekben a 
hetekben tartanak nyílt napokat. Nem 
csak a képzéseket szeretnék megmutatni 
az általános iskolásoknak, az órák fel-
építésébe és a diákéletbe is betekintést 
nyerhetnek a gyerekek. 

November elején a Kossuth Lajos Gim-
náziumban várták a diákokat, ahol a négy 
és nyolcosztályos képzésről is részletesen 
hallhattak a leendő tanulók. 

SZÉPKORÚ KÖSZÖNTÉSE
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A VÁLASZTÁS 
FONTOSSÁGA

Ami a legtöbb esetben műkö-
dőképes egy szerhasználónál 
az az, ha ultimátum helyett 
választást adunk és bevonjuk 
a folyamatba. A 20. század 
végén népszerű konfrontatív 
módszerek a tapasztalatok 
alapján egyre kevésbé cél-
ravezetőek. Például, ha egy 
kisgyerek nem akarja felven-
ni a cipőjét, akkor az esetek 
többségében nem fog segí-
teni, ha kiabálunk vele, hogy 
márpedig vegye fel, viszont, 
ha megkérdezzük melyik ci-
pőjét szeretné felvenni, akkor 
máshogy fog reagálni.

A pszichológiában egyre 
gyakrabban alkalmazott fel-
épülés alapú modellnek az 
egyik alapelve, hogy döntést 
ad a kliens kezébe. Az érin-
tett személynek látnia kell, 
hogy több alternatívája van 
a leszokáshoz vezető utat 
illetően, de itt sem kell vég-
letekben gondolkodni, meg 
kell próbálnunk türelmesnek 
lenni, mert lehet még nincs 
a függőségének vagy életé-
nek olyan szakaszában, hogy 
nyitottá váljon a változásra. 

Addig is arra szolgálnak az 
ártalomcsökkentő progra-
mok, hogy megőrizzék az 
egészségüket. A statisztikák 
szerint a függőséggel diag-
nosztizált emberek egy része 
kezelés, rehabilitáció nélkül 
felhagy a szerhasználattal, 
miután valamilyen változás 
következik be az életükben.

Ami igazán fontos szerepet 
játszhat egy felépülés folya-
mán az nem az, hogy a káros 
szenvedélyt megszüntessük, 
hanem az, hogy azt egy építő 
jellegű szenvedély felvált-
sa. Ez így elég abszurdnak 
tűnhet, de a függőség egyik 
legerősebb ellenszere az, ha 
azt tartalmas és jelentéssel 
bíró szenvedélyekkel váltják 
fel. Olyan tevékenységekkel, 
amikkel ténylegesen azono-
sulni tudna. Ezeknek a meg-
találásában és gyakorlásában 
a terápiás programok sokat 
segíthetnek, de hatalmas sze-
repe van a hozzátartozóknak 
és a környezetnek is. Például 
vannak a fogyást elősegítő 
„varázsszerek” vagy kúrák, 
amik segítségével rövid időn 
belül nagy súlyfelesleget le-
het leadni, de ez nem tud 

fenntartható állapot lenni, 
ha az életmódon nem vál-
toztatnak és a kúra lejártával 
visszatérnek a korábbi életvi-
telükhöz. Ugyanez a helyzet 
a szenvedélybetegségekkel. A 
méregtelenítés és a rehabilitá-
ció végeztével nem ér véget a 
munka, ki kell alakítani azt 
az életmódot és környezetet, 
amiben nem a szerhasznála-
ton van a hangsúly, hanem a 
pozitív eredmények elérésén.

A felépülés lehetséges lé-
pései:

1. Remény helyreállítása
2. Autonómia és önrendel-

kezés támogatása
3. Társadalmi integráció 

elősegítése
4. Identitás és önértékelés 

fejlesztése
5. Megküzdés és rugalmas-

ság fejlesztése.
Idézett forrásmunkák: 
Drogriporter. (dátum nélk.). For-

rás: www.drogriporter.hu: https://
drogriporter.hu/hozzatartozoknak/

Amador, X. (2008). Nem vagyok 
beteg. Budapest: Lélekben Otthon 
Kiadó.

Szabó János
ifj úsági tanácsadó és 

utcai szociális munkás

A drogügy közügy (5.)
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A MŰSORVÁLTOZTATÁS JOGÁT FENNTARTJUK!

A CEGLÉDI GEORGE PAL FILMSZÍNHÁZ MŰSORAJÁNLATA

FILMAJÁNLÓ:
GLADIÁTOR II

Évekkel azután, hogy tanúja volt annak, hogy Maximus, 
az ünnepelt hős elesett nagybátyja keze által, Lucius 
kénytelen visszatérni a Colosseumba, miután otthonát 
meghódították a zsarnok császárok, akik most vasmarokkal 
fogják Rómát. Szívében düh tombol, de a birodalom jövője 

a tét, így Luciusnak a múltjából kell erőt és tisztességet 
merítenie, hogy elhozza Róma népének a város egykori 
dicsőségét…
Szereplők: Connie Nielsen, Pedro Pascal, Denzel Was-
hington 

NOVEMBER 21-TŐL NOVEMBER 27-IG
Patkós Irma terem 
Transformers Egy – animációs kalandfi lm szombat 
13:15, vasárnap 
A vad robot – animációs kalandfilm csütörtöktől 
szombatig 15:15, vasárnaptól szerdáig 16 órai kezdettel 
Gladiátor II – kalandfi lm csütörtöktől szombatig 17:15, 
vasárnaptól szerdáig 20 órai kezdettel 
Eretnek – horror csütörtöktől szombatig 20, vasárnaptól 
szerdáig 18 órai kezdettel

Huszárik Zoltán terem 
Farkasbőrben – Vár a falka – animációs kalandfi m 
szombat és vasárnap 14:30 kezdettel 
Változó vadon – Az én Északom – természetfi lm csü-
törtöktől szerdáig 16:30 kezdettel 
A hullahó-akció – vígjáték csütörtöktől szombatig 
17:45, vasárnaptól szerdáig 19:45 kezdettel 
Futni mentem – romantikus vígjáték csütörtöktől 
szombatig 20 órai, vasárnaptól szerdáig 17:45 kezdettel

NOVEMBER 28-TŐL DECEMBER 4-IG
Patkós Irma terem 
A vad robot – animációs kalandfi lm – szombaton 
14:15 kezdettel 
Vaiana 2 – animációs kalandfi lm – csütörtöktől szom-
batig 16:15, hétfőtől szerdáig 16:15, vasárnap 14 órai 
kezdettel 
Barátnők újratöltve – vígjáték - csütörtöktől szombatig 
18:15, hétfőtől szerdáig 20 órai kezdettel 
Mi vagyunk Azariah – életrajzi fi lm - csütörtöktől 
szombatig 20 órai, hétfőtől szerdáig 18:15 kezdettel 
Huszárik Zoltán terem 
Transformers Egy – animációs kalandfi lm – szombaton 
14:45, vasárnap 14 órai kezdettel 
Változó vadon – Az én Északom – természetfi lm 
csütörtöktől szombatig 16:45, vasárnaptól szerdáig 
16:00 kezdettel 
Futni mentem – romantikus vígjáték csütörtöktől 
szombatig 18.00, vasárnaptól szerdáig 20 órai kezdettel
Gladiátor II- kalandfi lm - csütörtöktől szombatig 20, 
vasárnaptól szerdáig 17:15 kezdettel 

mozi-
műsor
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Ceglédi
Hírmondó

A Ceglédi Televízió adását 
az alábbi csatornákon találja 

meg a különböző 
kábelszolgáltatóknál.

VODAFON (UCP): 
508

DIGI (INVITEL):  C11

TCOM:  139, 256

PR-TELECOM: 
139

Minden hétköznap 18 órától 
nézze nálunk a helyi híreket!

Kisfaludi-Koltói: KÉP-ÍRÁS

Fordulatok
„A gép forog, az alkotó pihen”
Pihenhet?
Van mihaszna ötödik kerék.
Van kereket oldó bűnös.
Van sorsot kerékbe törő lator.
Van kerékkötő a haladásban.
Pihenhet!
Van biztató reményű szerencsekerék.
Van jó hagyományt követő 

keréknyom. 
Van sorskereket fordító akarat.
Van remény a föld kerekén.
(Így kerek a világ
a kerek ég alatt.)
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Jansik Autóház Suzuki Márkakereskedés és Szerviz
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